
    Protokół  Nr XLIV/2010
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 12 sierpnia 2010 r.

 

            Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz. 1200, a zakończono o godz. 1300 .W obradach Rady Gminy na 14 Radnych 
uczestniczyło 12 Radnych.   

 

Porządek obrad: 
 
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między    
       sesjami.  

      5.   Interpelacje i zapytania Radnych.   
6.    Projekt  uchwały  w sprawie określenia  zakresu  i  formy informacji  o  przebiegu wykonania 
budżetu  gminy Barciany,  informacji  o  kształtowaniu  się  wieloletniej  prognozy finansowej  oraz 
informacji o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury – za I 
półrocze roku budżetowego.
7. Projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.
9.    Informacja dotycząca powszechnego spisu rolnego. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
11.  Wolne wnioski i informacje.
12. Wnioski mieszkańców. 
13. Sprawy różne.
14. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy.
15. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XLIC sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta  Gminy,  Sekretarza  i  Skarbnika,  zaproszonych  gości, 
kierowników i dyrektorów, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i 
sołtysów  stanowią  załączniki  do  protokołu  /.  Stwierdził,  że  obrady  sesji  są  prawomocne  –  na 
ustawowy skład Rady obecnych jest 12 Radnych.  

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

 

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

  

Uwag do porządku obrad nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy poddał 
przedstawiony  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  porządek  obrad  został 
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przyjęty jednomyślnie - 12 głosów za.  

Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt  Gminy  -  Łukasz  Wiśniewski  przedstawił  informację  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady 
Gminy i działaniach między sesjami.( informacja stanowi załącznik do protokołu )

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji. 

 

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że kolejnym punktem obrad sesji jest 
projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
gminy Barciany, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury – za I półrocze roku 
budżetowego.  

Wójt Gminy- Łukasz Wiśniewski  powiedział, że projekt uchwały jest czysto proceduralny i jest  
spowodowany  zmianą  ustawy  o  finansach  publicznych  -  zapis  art.  266  ustawy  o  finansach 
publicznych.   

Przewodniczący  Rady  Gminy-  Henryk  Nosek  podziękował  za  omówienie  i  poprosił 
przewodniczących  komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.   
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Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za   / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

 

Ad.  7. Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy.

Wójt  Gminy-  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  jest  to  kolejna  uchwała  dotycząca  zmian  w 
ustawie  o  finansach  publicznych.  Powiedział,  że  zbliża  się  czas  tworzenia  budżetu  i  stąd  ta 
uchwała. Dodał, że procedura uchwalania budżetu została skrócona. 

Przewodniczący  Rady  Gminy-  Henryk  Nosek  powiedział,  że  uchwała  została  szczegółowo 
omówiona  na  Komisjach.  Poprosił  przewodniczących  komisji  o  przedstawienie  opinii 
poszczególnych komisji. 
 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za   / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 8. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2010r.

Skarbnik Gminy- Stefania Kosińska omówiła projekt tej uchwały. Przedstawiła zaistniałe zmiany 
po stronie dochodów oraz wydatków. 

Przewodniczący  Rady  Gminy-  Henryk  Nosek  podziękował  za  omówienie  i  poprosił 
przewodniczących  komisji o przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –  Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że w głosowaniu jawnym członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem 
projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 12 głosami 
za   / uchwała stanowi załącznik do protokołu /

Ad. 9.  Następnie Przewodniczący Rady  Gminy poprosił o przedstawienie informacji dotyczącej 
powszechnego spisu rolnego.

Sekretarz Gminy- Anna Tereszko przedstawiła informacje dotyczące spisu rolnego. Powiedziała, że 
spis  rolny  ma  na  celu  zebranie  danych  o  gospodarstwach  rolnych  od  użytkowników  tych 
gospodarstw. Spis zostanie przeprowadzony od 1 września do 31 października 2010r. według stanu 
na  30  czerwca  2010r.   Przedstawiła  podstawę  prawną  oraz  cele  spisu.  Omówiła  następnie 
obowiązki  ankietowanych.  Powiedziała,  że  wywiad  realizowany  będzie  przez  rachmistrzów 
spisowych  na  urządzeniu  typu  hand-held.  Powiedziała,  że  na  terenie  Gminy  Barciany  jest 
wytypowanych 3 rachmistrzów spisowych i są nimi: Franciszek Kopciuch, Paweł Hoszkiewicz oraz 
Jacek Sapela. Wymieniła następnie obwody poszczególnych rachmistrzów.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji. 

Ad. 10.   Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań.

Ad. 11. Wolne wnioski i informacje.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Wacław Nowicki powiedział, że przy zmianach w budżecie 
został wywołany temat oświetlenia. W I półroczu skonsumowaliśmy środki przeznaczone na cały 
rok. A środki te są niemałe. Energia idzie w górę. Mamy sygnał, że środków nie starczy do końca 
roku. Wójt podejmuje inicjatywę, żeby zaoszczędzić. Były próby wygaszenia lamp w Barcianach. 
Chyba ze złą opinią wróciła  sprawa do Wójta.  Chcemy mieć oświetlona wioskę do pierwszych 
oznak  świtu.  Myśli,  że  jako  Rada  proponuje  zwołać  Komisję,  która  będzie  zajmowała  się 
oświetleniem  -  celowością.  Proponuje  powołać  tę  Komisję  po  raz  wtóry.  Jest  pomysł,  aby 
zmodernizować oświetlenie. Myśli, że to celowe i w przyszłych latach przyniesie korzyści.  Dodał, 
że  większe miasta  modernizują  oświetlenie.  Jego wniosek -  powołać  Komsiję  i  przed okresem 
jesienno- zimowym przejrzeć oświetlenie.

Wójt  Gminy-  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  w  nawiązaniu  do  wypowiedzi  Radnego 
Nowickiego - jest problem z oświetleniem. Gmina płaci coraz większe kwoty za oświetlenie, bo 
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dochodzą nowe lampy, a poza tym są stare lampy o oprawach rtęciowych, które pobierają dużo 
energii.  Powiedział,  że  mamy  opracowaną  dokumentację  na  modernizację  oświetlenia.  Firma 
zinwentaryzowała lampy i jest to do rozpatrzenia dla Komisji.  Są miejscowości, które nie mają 
oświetlenia.  Celowość stawiania kolejnych  lamp jest,  ale  trzeba  się zastanowić co do kosztów. 
Zaprosił  Radnych  do  współpracy.  Taka  modernizacja  jest  możliwa.  Trzeba  podjąć  uchwałę. 
Powiedział,  że w Gminie jest 450 opraw, 200 do wymiany.  Po modernizacji części rachunki są 
mniejsze. Powiedział, że jesteśmy w trakcie przygotowywania sie do przetargu na dostawę energii i 
być może byłyby oszczędności. Pan Sylwester Wrona zajmuję się tym wszystkim. Wszystko jest 
do przegadania i wspólnych propozycji. 

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  w  budżeciegminy  jes  175  tys  na  oświetlenie.  My 
jesteśmy biorcami najdalej  wysuniętymi,  gdzie  Energa dostarcza energię.  Do kosztów dochodzi 
koszt  przesyłu.  Powiedział,  że  Radny Nowicki  przypomniał  iż  była  Komisja,  która  opracowała 
system wyłaczania lamp.  Proponuje wrócić do tego planu.  Juz trzeba zacząć  oszczędzać,  bo te 
pieniądze trzeba znaleźć i Skarbnik będzie się głodzić. Jego wniosek - nie czekać na opracowanie 
nowego planu, a wrócić do starego planu.

              
Wójt Gminy- Łukasz Wiśniewski dodał, że plan, który był wskazany został wykonany. Była kwota 
155 tys na oświetleniu, po zmianach jest 205 tys ( 100 tys na remonty, 105 tys na rachunki ).

Ad. 12. Wnioski mieszkańców. 

Nie zgłoszono.

Ad. 13. Sprawy różne.
     
 
Spraw różnych  nie zgłoszono.

Ad. 14. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 12 głosami za.   

Ad 15. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XLIV sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

                                                                                        

      Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                                Henryk Nosek

 Protokolant: Emilia Żelichowska            
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